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Til IKF-skolene 

(tilsvarende info sendes til IF-skolene) 

I dette rundskrivet får dere informasjon om 

• Foreløpige søkertall og ja-svar 

• Søkertall fordelt på linjer og pris på linjene 

• Forslag til brev skolene kan sende til søkere som fortsatt ikke har svart 

• Forslag til hva skolene kan svare lokalmediene angående søkertall 

Alle tall i dette rundskrivet er konfidensielle og skal kun brukes internt. 

 

Søkertall 

Vi får mange spørsmål fra skolene om de generelle søkertallene og også om søkertallene på ulike 
linjetyper. 

Vi opererer med tre ulike tall: 

1. Antall søknader 

2. Antall søkere (søknader til flere skoler og linjer sorteres på personnummer) 

3. Ja-svar 

Antall søknader og antall søkere kan vi følge fortløpende via Skolebasen. Antall ja-svar har vi 
vanligvis kun en gang i måneden fra mars, men i forrige uke sendte Folkehøgskolerådet ut en 
spørreundersøkelse som de fleste folkehøgskoler svarte på. Den kan derfor gi noen indikasjoner. 

Søknads- og søkertallene endrer seg hver eneste dag, men akkurat i dag ser de slik ut: 
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Søknadstallet har gått vesentlig mer tilbake for IKF-skoler enn for IF-skoler. Idrett og friluftslivslinjer 
har størst nedgang. IKF-skoler har relativt sett flere av denne type linjer, og vi har en antagelse om 
at dette er årsaken til ulikheten mellom IKF- og IF-skoler. 

Dette er svært alvorlige tall og er tall vi har sett helt siden sent i høst. Dette er en av grunnene til at 
vi har jobbet mye med å øke ja-prosenten. Med færre søkere så blir det desto viktigere at hver 
eneste søker faktisk takker ja til plass. 

 

Ja-svar 

Vi har satt i gang et nyhetsbrev til søkerne i tillegg til et nyhetsbrev til dem som er generelt 
interesserte i folkehøgskole. Vi har også sendt ut SMS til søkerne rett rundt 1. februar for å sikre at 
de er oppmerksomme på at de snart ville få svar fra folkehøgskolene. 

Vi ser også at skolene har gjort en svært god jobb i forhold til søkerne, både i direkte kontakt og via 
sosiale medier. Det er derfor gledelig å kunne si at det har gitt resultater! 

Vanligvis vet vi først noe om ja-svarene etter 1. mars, men i midten av februar sendte Johan Smit ut 
en enkel spørreundersøkelse om ja-svarene dere hadde allerede da og det var noe bedre tall enn 
søkertallene. 

Nedgangen i ja-svar er på 14,3 prosent i forhold til samme tid i fjor.  

 

Søkertall fordelt på linjer og pris på linjene 

Vi har ikke tall for ja-svar fordelt på linjer, men vi har gode tall når det gjelder søknadene. Det er 
friluftsliv, idrett og sport som har fått den største nedgangen i antall søknader: 

 

 

 

Når det gjelder de andre linjekategoriene så er det store forskjeller internt i kategoriene. 

Linjer som ellers har en oppgang i antall søknader nå er: 

• Kropp og sinn 

• Musikk 

• Jazz, storband 

• Klassisk, korps, orkester 

• Cosplay 

• Bil og motor 



 
 
 

 

• TV, film, video 

• Animasjon 

• Sosial, helse og omsorg 

 

Søknader og pris 

Tidligere år har vi sett at folkehøgskole ikke er spesielt prissensitivt. Det har vært flest søknader på 
de dyreste linjene og færre på de rimelige linjene. Den klart største kategorien av søkere er i 

priskategori mellom 115 000 og 145 000. Det kan likevel være av interesse å se hvor det er flest 

søkere pr. linje. 

Den billigste kategorien har langt færrest søknader per linje, men den er litt misvisende for i den 
kategorien så ligger blant annet Nordiska Folkhögskolan som ikke teller med i vår linjestatistikk. 

 
 

Forslag til brev skolene kan sende til søkere som fortsatt ikke har svart 

Spørreundersøkelsen dere svarte på i forrige uke viste at mange av dere har tilbud ute hos søkere 
som ikke har svart enda. Siden vi ser hvor mye det har hjulpet å følge opp søkerne så langt så 
ønsker vi å hjelpe dere med å hanke inn de siste. 

Vi har laget et forslag til brev dere kan sende ut til søkerne dere har sendt tilbud til. Dette brevet 
ligger ved rundskrivet. Dere er velkomne til å bruke det slik det er eller å klippe og lime fra det og 
passe det inn i det dere ellers sender ut. 

I brevet har vi valgt å fokusere på de tingene vi vet holder søkerne tilbake fra å svare ja: 

• Usikkerhet rundt forsvaret 

• Usikkerhet knyttet til om de vil studere i stedet 

• Usikkerhet knyttet til økonomi 

• Generell usikkerhet 

Når det gjelder økonomi så må vi anta at det blir en større økning i studiestøtten enn det har vært 
de siste årene. Det kan være viktig for mange av deres søkere og viktig å informere om så snart 
tallene er klare i mars. 

 

Hjelp til skolene 

Vi minner også om at vi som jobber i IKF er klare til å hjelpe skoler som trenger bistand en-til- en. Ta 
gjerne kontakt med oss enten du ønsker en gjennomgang av skolens informasjons- og 
markedsføringsmateriell eller du vil ha tips og råd til hva dere skal gjøre i tiden framover. 

 



 
 
 

 

Forslag til hva skolene kan svare lokalmediene angående søkertall 

Vi blir kontaktet av en god del medier som ønsker søkertall. Foreløpig har vi henvist dem til at vi 
først har tallene i mars, men når tallene kommer så er det viktig for oss hvordan vi kommuniserer 
dem. 

Vi har sett en del på hvordan universitetene, høgskolene og fagskolene kommuniserte den store 
nedgangen i søkertall som de opplevde i fjor, og kommunikasjonen til for eksempel 
reiselivsbransjen i år, og har formulert våre budskaper med dette i bakhodet. 

Flere av dere får også henvendelser fra lokale medier om deres egne elevtall og søkertall. Derfor 
kan noen av budskapene også være nyttig å bruke for dere. Dette er selvfølgelig kun et forslag fra 
vår side, og dere bestemmer selv hvordan dere vil svare for deres skole. Vi oppfordrer som vanlig til 
å kun kommentere egne skoletall, og ikke trender eller nedgang ellers. 

Det viktigste for oss er å ikke skape usikkerhet rundt det å velge folkehøgskole.  

Når mediene spør om bakgrunnen for nedgangen, har vi to hovedforklaringer:  

1: Naturlig svingning: 

Folkehøgskolene har hatt framgang i elevtall mange år, derfor ser vi på nedgangen i år som 

en naturlig svingning. Tallene viser at det er populært og attraktivt å gå på folkehøgskole. I år går 
nesten 11 prosent av årskullet på folkehøgskole. 

2: Ungdom bestemmer seg senere: 

Vi tror ungdommene nå bestemmer seg senere for hva de skal gjøre til høsten. Vi er derfor 
forberedt på å motta mange søknader utover våren og sommeren. Kullet som går i tredje klasse på 
videregående nå har aldri hatt eksamen, derfor kan det virke naturlig for dem å vente på 
eksamensresultatene der før de bestemme seg for hva de vil gjøre. Heldigvis kan man søke på 
folkehøgskole helt til folkehøgskolene starter i slutten av august. 

 
 

Vedlegg: Brev til søkere som har fått tilbud om plass, men som ikke har svart 

 

 

Med vennlig hilsen 

   

Andreas Melberg      Mette Røstum 

Daglig leder       Informasjonsrådgiver 

 
 


